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Tid 20.06.2022 kl. 18:00 - 19:53 
 
Plats Kyrkslätts kommunhus, Kyrkslättssalen / Teams sammanträde 
 
Behandlade ärenden: 
 
§ Rubrik Sida 
§ 52 Sammanträdets laglighet och beslutförhet 5 
§ 53 Justering av protokollet och val av protokolljusterare 6 
§ 54 Uppföljningsrapporten för situationsbilden för Kyrkslätts 

klimatarbete 2021 
7 

§ 55 Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och välfärdsplan 
2022–2025 

14 

§ 56 Beviljande av avsked från uppdraget som fullmäktigeledamot 
och kallande av ersättare (AK) 

18 

§ 57 Beviljande av avsked från uppdraget som ledamot i finska 
nämnden för fostran och utbildning och val av ny ledamot (AK) 

20 

§ 58 Svar på kommuninvånarinitiativ: Inrättande av en befattning 
som invandrarkoordinator 

23 

§ 59 Svar på fullmäktigemotion 15/2019: Motion för utvidgning av 
utbudet av kommunens företagstomter och verksamhetslokaler 

32 
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Deltagare 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 

Närvarande 
medlemmar 

Adlercreutz Anders 18:00 - 18:23 ordförande ordförande § 52-
53  

Hyvärinen Reetta 18:00 - 19:53 I vice ordförande ordförande 
fr.o.m. kl. 18.23, 
§ 54-59  

Leijala Aku 18:00 - 19:53 II vice ordförande   
Aintila Anna 18:00 - 19:53 ledamot   
Björk Tony 18:00 - 19:53 ledamot   
Blom Urho 18:00 - 19:53 ledamot   
Ekman Jani 18:00 - 19:53 ledamot   
Felipe Sini 18:00 - 19:53 ledamot   
Fleming Johanna 18:00 - 19:53 ledamot   
Frantsi-Lankia 
Marjut 

18:00 - 19:53 ledamot  
 

Frimodig Josephine 18:00 - 19:53 ledamot   
Granström Anneli 18:00 - 19:53 ledamot   
Gustafsson Stefan 18:00 - 19:53 ledamot   
Haapaniemi Timo 18:00 - 19:53 ledamot   
Hakapää Minna 18:00 - 19:53 ledamot   
Harinen Ari 18:00 - 19:53 ledamot   
Hedberg Hans 18:00 - 19:53 ledamot   
Honkanen Martin 18:00 - 19:53 ledamot   
Huhmarniemi Saara 18:00 - 19:53 ledamot   
Jäppinen Sanni 18:00 - 19:53 ledamot   
Järvinen Johanna 18:00 - 19:53 ledamot   
Kajanti Carl-Johan 18:00 - 19:53 ledamot   
Kari Marko 18:00 - 19:53 ledamot   
Karkinen Ronja 18:00 - 19:53 ledamot   
Karkola Antti 18:00 - 19:35 ledamot avlägsnade sig 

efter § 57  
Kaurila Matti 18:00 - 19:53 ledamot   
Kjerin Ulf 18:00 - 19:53 ledamot   
Kosonen Liisa 18:00 - 19:53 ledamot   
Kämpe-Hellenius 
Jerri 

18:00 - 19:53 ledamot  
 

Kärkimaa Elina 18:00 - 19:53 ledamot   
Liljequist Kim 18:00 - 19:53 ledamot   
Myllyniemi Markus 18:00 - 19:53 ledamot   
Männikkö Kim 18:00 - 19:53 ledamot   
Määttä Jussi 18:00 - 19:53 ledamot   
Orko Maarit 18:00 - 19:53 ledamot   
Petäjäjärvi Krista 18:00 - 19:53 ledamot   
Piili Noora 18:00 - 19:53 ledamot   
Purra Riikka 18:00 - 19:53 ledamot   
Ronkainen Tuovi 18:00 - 19:53 ledamot  
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Sahiluoma Anna 18:00 - 19:53 ledamot   
Salonen Antti 18:00 - 19:53 ledamot   
Salminen Ville 18:00 - 19:53 ledamot   
Seppälä Ulla 18:00 - 19:53 ledamot   
Suominen Tero 18:00 - 19:53 ledamot   
Valtonen Martin 18:00 - 19:53 ledamot   
Virtanen Kari 18:00 - 19:53 ledamot   
Ylikoski Jukka 18:00 - 19:53 ledamot   
Ylisiurua Katja 18:00 - 19:53 ledamot   
Åström Kim 18:00 - 19:53 ledamot   
Lankinen Arttu 18:00 - 19:53 ersättare   
Lundell Patrik 18:23 - 19:53 ersättare anlände under § 

54  
Sinisalo Pekka 18:00 - 19:53 ersättare   
Valtanen Hannu 19:35 - 19:53 ersättare anlände efter § 

57  
Aarnio Tarmo  18:00 - 19:53 kommundirektör   
Lindell Esa  18:00 - 19:53 ekonomidirektör   
Sorvari Hannu  19:35 - 19:53 tf. 

förvaltningsdirektör, 
kommunjurist 

 

 
Ikonen Eeva-Kaisa  18:00 - 19:53 bildningsdirektör   
Kauppinen Anna-
Kaisa  

18:00 - 19:53 direktör för 
samhällstekniska 
väsendet 

 

 
Pekkarinen-Keto 
Sirkku  

18:00 - 19:53 vik. vård- och 
omsorgsdirektör 

 
 

Stenius Kristina  18:00 - 19:53 personaldirektör   
Järvenreuna Vera  18:00 - 19:19 klimatkoordinator § 54  
Söderström Berndt  18:00 - 19:53 translator   
Sjöblom Kaj 18:00 - 19:53 representant för 

äldrerådet 
 

 
Rauhanen Hannele 18:00 - 19:53 representant för 

handikapprådet 
 

 
Udso Arpad 18:00 - 19:53 representant för 

ungdomsfullmäktige 
 

 
Juntunen Sami  18:00 - 19:53 ict-stöd   
Tarvainen Samuel 18:00 - 19:53 ict-stöd   
Ekström Gunnel  18:00 - 19:53 ledningens 

assistent, 
protokollförare 

 

 
Frånvarande Aallonharja Piia  

Kilappa Antti 
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Underskrifter 
  
 
 Anders Adlercreutz Reetta Hyvärinen  
 ordförande § 52-53 ordförande § 54-59  
 
 
 
 Gunnel Ekström 
 protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 27.6.2022 
 
   

  
  Sanni Jäppinen  Martin Honkanen 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 28.06.2022  
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Kommunfullmäktige § 52 20.06.2022 

 
Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 52  
    

 
Kallelsen till kommunfullmäktiges sammanträde har publicerats på 
kommunens webbplats 15.6.2022. Samma dag har kallelsen lämnats till 
ledamöterna och ersättarna i fullmäktige. 

 
Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 

beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört.
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Kommunfullmäktige § 53 20.06.2022 

 
Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 53    
    

 
Beslutsförslag Kommunfullmäktige beslutar välja två protokolljusterare att justera 

protokollet från detta sammanträde. 
 

Beslut Till protokolljusterare valdes Sanni Jäppinen och Martin Honkanen. 
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Kommunstyrelsen § 201 06.06.2022 
Kommunfullmäktige § 54 20.06.2022 

 
Uppföljningsrapporten för situationsbilden för Kyrkslätts klimatarbete 2021 
 
Kommunstyrelsen 06.06.2022 § 201  
  
 
 
Beredare Klimatkoordinator Vera Järvenreuna, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Kyrkslätts kommun anslöt sig till Hinku-nätverket (Kolneutrala kommuner) 
år 2017 och till Europeiska kommissionens borgmästaravtal för klimat och 
energi (Covenant of Mayors for Climate and Energy) år 2018. Som Hinku-
kommun har Kyrkslätt bundit sig till att eftersträva en minskning om minst 
80 procent av utsläppen på kommunens område från nivån år 2007 fram 
till år 2030. Dessutom förbinder sig städerna och kommunerna som anslutit 
sig till Covenant of Mayors-avtalet att göra upp och införa en åtgärdsplan 
för hållbar energi och ett hållbart klimat (Sustainable Energy and Climate 
Action Plan, SECAP). 
 
Kyrkslätts SECAP godkändes i kommunfullmäktige 8.3.2021. Man 
rapporterar om verkställandet av åtgärdsplanen SECAP till 
borgmästaravtalets kansli (CoM). Man rapporterar om situationen för 
åtgärderna för stävjande med två års mellanrum och utsläppskalkylerna 
och resultaten av åtgärderna med fyra års mellanrum. Kyrkslätts SECAP-
rapport skickades till CoM-kontoret hösten 2021, så rapporteringen om 
Kyrkslätts stävjande åtgärder ska göras senast hösten 2023. På Hinku-
styrgruppens beslut gör man uppföljning enligt CoM-minimiförpliktelserna 
och dessutom frivilligt en gång i året. Regelbunden uppföljning av 
klimatarbetet främjar uppnåendet av målen för minskning av utsläppen, 
ledning med kunskap och informationsbaserat beslutsfattande samt 
öppenhet inom kommunens klimatarbete.  
 
Resultaten i den första frivilliga SECAP-uppföljningen har sammanställts i 
rapporten Situationsbilden för Kyrkslätts klimatarbete 2021 (Kirkkonummen 
ilmastotyön tilannekuva 2021). Rapporten har gjorts som samarbete 
mellan kommunens klimatkoordinator, Hinku-styrgruppen och övriga 
enheter som berörs av SECAP-åtgärderna. I Kyrkslätts SECAP har man 
fastställt 31 åtgärder för att stävja klimatändringen och genom vilka man 
strävar efter att minska utsläppen i kommunens fastigheter och 
verksamheter, bostads- och servicebyggnaderna och trafiken. I fråga om 
varje stävjande åtgärd har man i uppföljningsrapporten för SECAP 2021 
fastställt situationen för år 2021, målet för år 2030 och en bedömning av 
effekterna. Av alla 31 stävjande åtgärder pågick 23 år 2021. Två av 
åtgärderna är färdiga, tre fördröjda och tre åtgärder har ännu inte inletts. 
 
I SECAP har man dessutom fastställt åtgärder som strävar efter 
anpassning till klimatförändringen. Uppföljningen av 
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Kommunstyrelsen § 201 06.06.2022 
Kommunfullmäktige § 54 20.06.2022 

anpassningsåtgärderna har utelämnats från den första situationsrapporten, 
eftersom mätningen av dem och uppställandet av målen förutsätter vidare 
bearbetning. Anpassningsåtgärderna spelar en viktig roll i kommunens 
klimatarbete och man strävar efter att utveckla uppföljningen av dem för 
rapporteringen om klimatarbetet år 2022.  
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar anteckna rapporten Situationsbilden för 

Kyrkslätts klimatarbete 2021 (Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 
2021) för kännedom och sänder rapporten vidare till kommunfullmäktige 
för kännedom. 

 
 
Behandling Klimatkoordinator Vera Järvenreuna redogjorde för ärendet vid 

sammanträdet. Direktören för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa 
Kauppinen var närvarande under behandlingen av denna paragraf för att 
svara på frågor. 

 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Kim 
Åström under diskussionens gång har gett följande förslag teknisk 
korrigering: 
 
I mål 3.1 verkar det som om man blandat ihop definitionen av begreppen 
”kompletterande byggande” och ”god nåbarhet” i förhållande till SECAP-
målen som godkänts i fullmäktige 8.3.2021. 
 
Teknisk korrigering: Mål 3.1 för år 2030 ändras att lyda: ”90 % av 
bostadsbyggandet placeras på ett område med god nåbarhet” 
 
Korrigeringsförslaget understöddes av Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, 
Carl-Johan Kajanti, Anneli Granström och Josephine Frimodig. 
 
Förslaget om korrigering godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enligt förslaget med följande korrigering: 

 
Mål 3.1 för år 2030 ändras att lyda: ”90 % av bostadsbyggandet placeras 
på ett område med god nåbarhet” 
 
Ordförande Timo Haapaniemi avlägsnade sig från sammanträdet efter 
denna paragraf kl. 17.30 och vice ordförande Piia Aallonharja fortsatte som 
ordförande för sammanträdet. Ersättaren Marko Kari anlände till 
sammanträdet kl. 17.30. 
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Klimatkoordinator Vera Järvenreuna avlägsnade sig också efter 
behandlingen av denna paragraf kl. 17.30. 

 
  
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 54    
362/11.00.00/2019    
 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen sänder rapporten Situationsbilden för Kyrkslätts 

klimatarbete 2021 (Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021) till 
kommunfullmäktige för kännedom. 

 
Behandling Klimatkoordinator Vera Järvenreuna redogjorde för ärendet vid 

sammanträdet. 
 

Under behandlingen lämnade ordförande Anders Adlercreutz 
sammanträdet och Reetta Hyvärinen fortsatte som ordförande från och 
med kl. 18.23.  
 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts anvisnings- och klämförslag enligt följande: 
 
Ledamot Urho Blom (teknisk korrigering): 
 
Mål 3.1 är i strid med kommunens strategi och orealistiskt. Teknisk 
korrigering: I mål 3.1 har man definitionsmässigt blandat ihop begreppen 
kompletterande byggande och god tillgänglighet i förhållande till de 
SECAP-mål som godkänts i fullmäktige 8.3.2021. Mål 3.1 för år 2030 
ändras att lyda: ”90 % av bostadsbyggandet placeras på ett område med 
god nåbarhet” 
 
Den tekniska korrigeringen understöddes av Matti Kaurila, Marko Kari, Kari 
Virtanen, Anna Aintila, Kim Liljequist, Kim Åström, Timo Haapaniemi, Tony 
Björk, Anneli Granström, Jukka Ylikoski, Ville Salminen, Stefan 
Gustafsson, Johanna Järvinen, Jussi Määttä, Anna Sahiluoma och Liisa 
Kosonen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande konstaterade att den ovannämnda 
korrigeringen redan har godkänts i kommunstyrelsen, så den behandlades 
inte separat i fullmäktige. 
 
 
 
Ledamot Kim Liljequists anvisningsförslag: 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
 
 
 
 
 
 

5  10 / 50 

 
Kommunstyrelsen § 201 06.06.2022 
Kommunfullmäktige § 54 20.06.2022 

Klimatarbetet, liksom dess etappmål, bör i mån av möjlighet och med 
förnuftiga mellanrum följas upp och bedömas också ur ekonomiskt 
perspektiv. Eftersom kommunen är i en utmanande ekonomisk situation 
bör klimatmålen sättas upp (och uppdateras) förnuftigt och ansvarsfullt. 
Det vill säga så att genomförandet av dem inte blir oskäligt tungt och dyrt 
för kommunen och dess invånare. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av Arttu Lankinen, Riikka Purra, Kim 
Männikkö, Matti Kaurila, Martin Honkanen, Hans Hedberg, Anneli 
Granström, Ville Salminen, Marko Kari, Tony Björk, Jukka Ylikoski, 
Johanna Järvinen, Martin Valtonen, Antti Salonen, Jussi Määttä, Timo 
Haapaniemi, Josephine Frimodig, Tero Suominen, Kari Virtanen, Carl-
Johan Kajanti, Jani Ekman, Kim Åström, Jerri Kämpe-Hellenius, Patrik 
Lundell, Ulf Kjerin, Stefan Gustafsson, Ari Harinen och Liisa Kosonen. 
 
Förslaget till anvisning godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att fullmäktige måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder utgångsförslaget med 
Kim Liljequists anvisning röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
I omröstningen lämnades totalt 51 röster. ”Ja” fick 14 röster och ”nej” fick 
37 röster. Utgångsförslaget med Kim Liljequists anvisning fick fler röster. 
 
Ja-röster: Kärkimaa Elina, Sahiluoma Anna, Felipe Sini, Orko Maarit, 
Petäjäjärvi Krista, Karkinen Ronja, Hyvärinen Reetta, Jäppinen Sanni, 
Aintila Anna, Ronkainen Tuovi, Ylisiurua Katja, Myllyniemi Markus, 
Huhmarniemi Saara och Fleming Johanna 
 
Nej-röster: Ekman Jani, Hedberg Hans, Suominen Tero, Virtanen Kari, 
Gustafsson Stefan, Haapaniemi Timo, Määttä Jussi, Karkola Antti, Kaurila 
Matti, Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Granström Anneli, Lankinen Arttu, 
Åström Kim, Kosonen Liisa, Frantsi-Lankia Marjut, Björk Tony, Valtonen 
Martin, Ylikoski Jukka, Lundell Patrik, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, 
Kämpe-Hellenius Jerri, Liljequist Kim, Honkanen Martin, Blom Urho,  
Frimodig Josephine, Männikkö Kim, Kjerin Ulf, Leijala Aku, Purra Riikka, 
Harinen Ari, Kajanti Carl-Johan, Salonen Antti, Hakapää Minna, Salminen 
Ville och Piili Noora. 
 
 
Ledamot Ronja Karkinens klämförslag: 
 
Uppföljningen av klimatarbetet bör utvecklas vidare med uppsättande av 
etappmål. Så kan man säkerställa att åtgärderna är tillräckliga. 
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Klämförslaget understöddes av Markus Myllyniemi, Krista Petäjäjärvi, Jani 
Ekman, Elina Kärkimaa, Sanni Jäppinen, Sini Felipe, Anna Aintila, Tuovi 
Ronkainen, Maarit Orko, Saara Huhmarniemi, Katja Ylisiurua, Johanna 
Fleming, Antti Karkola, Minna Hakapää, Ulf Kjerin och Anna Sahiluoma. 
 
Klämförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade att 
fullmäktige måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder utgångsförslaget med 
Ronja Karkinens klämförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
I omröstningen lämnades totalt 51 röster. ”Ja” fick 17 röster och ”nej” fick 
32 röster. 
 
Utgångsförslaget med Ronja Karkinens klämförslag fick fler röster. 
 
Ja-röster: Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Salonen Antti, Honkanen 
Martin, Frantsi-Lankia Marjut, Salminen Ville, Björk Tony, Harinen Ari, 
Kaurila Matti, Valtonen Martin, Männikkö Kim, Purra Riikka, Lankinen Arttu,  
Virtanen Kari, Hedberg Hans, Granström Anneli och Ylikoski Jukka 
 
Nej-röster: Felipe Sini, Piili Noora, Karkola Antti, Fleming Johanna, Ekman 
Jani, Petäjäjärvi Krista, Huhmarniemi Saara, Leijala Aku, Haapaniemi 
Timo, Aintila Anna, Suominen Tero, Orko Maarit, Blom Urho, Ronkainen 
Tuovi, Lundell Patrik, Kjerin Ulf, Ylisiurua Katja, Hyvärinen Reetta, Kajanti 
Carl-Johan, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, Hakapää Minna, Myllyniemi 
Markus, Frimodig Josephine, Kosonen Liisa, Sahiluoma Anna, Jäppinen 
Sanni, Gustafsson Stefan, Liljequist Kim, Kärkimaa Elina, Åström Kim och 
Karkinen Ronja 
 
Blankt röstade Kämpe-Hellenius Jerri och Määttä Jussi. 
 
 
Ledamot Anna Sahiluomas klämförslag: 
 
Kolbindning i skogar ska ökas genom att ta hand om produktionsförmågan 
hos kommunens skogar med effektiva skogsvårdsåtgärder. 
 
Klämförslaget understöddes av: Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Jussi 
Määttä, Antti Salonen, Kari Virtanen, Carl-Johan Kajanti, Jani Ekman, Antti 
Karkola, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Kim Männikkö, Tony Björk, Marko 
Kari, Josephine Frimodig, Jukka Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, 
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Johanna Järvinen, Patrik Lundell, Urho Blom, Ari Harinen, Ville Salminen, 
Arttu Lankinen, Martin Honkanen, Tero Suominen och Liisa Kosonen. 
 
Klämförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade att 
fullmäktige måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder utgångsförslaget med 
Anna Sahiluomas klämförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
I omröstningen lämnades totalt 51 röster. ”Ja” fick 16 röster och ”nej” fick 
35 röster. 
 
Utgångsförslaget med Anna Sahiluomas klämförslag fick fler röster. 
 
 
 

 Ledamot Anna Sahiluomas klämförslag: 
 

På grund av den rådande världssituationen har energikostnaderna 
avsevärt ökat. Kyrkslätts kommuns energikostnader beräknas öka med 
cirka 650 000 € år 2022. Man ska sträva efter att snabbt förbättra 
energieffektiviteten för att hejda ökningen av kostnaderna. 
 
Klämförslaget understöddes av Urho Blom, Tony Björk, Marko Kari, Jani 
Ekman, Kim Liljequist, Kari Virtanen, Ville Salminen, Arttu Lankinen, Carl-
Johan Kajanti, Antti Karkola, Jussi Määttä, Josephine Frimodig, Jukka 
Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, Timo Haapaniemi, Sanni Jäppinen, 
Ronja Karkinen, Elina Kärkimaa, Katja Ylisiurua, Minna Hakapää, Johanna 
Järvinen, Tuovi Ronkainen, Ulf Kjerin, Patrik Lundell, Stefan Gustafsson, 
Marjut Frantsi-Lankia, Ari Harinen, Johanna Fleming, Tero Suominen, Liisa 
Kosonen, Antti Salonen och Martin Honkanen. 
 
Klämförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om det. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enligt förslaget med anvisningen att 

klimatarbetet liksom dess etappmål i mån av möjlighet och med förnuftiga 
mellanrum bör följas upp och bedömas också ur ekonomiskt perspektiv. 
Eftersom kommunen är i en utmanande ekonomisk situation bör 
klimatmålen sättas upp (och uppdateras) förnuftigt och ansvarsfullt. Det vill 
säga så att genomförandet av dem inte blir oskäligt tungt och dyrt för 
kommunen och dess invånare. 
 
Dessutom godkände kommunfullmäktige följande klämmar: 
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Uppföljningen av klimatarbetet bör utvecklas vidare med uppsättande av 
etappmål. Så kan man säkerställa att åtgärderna är tillräckliga. 
 
Kolbindning i skogar ska ökas genom att ta hand om produktionsförmågan 
hos kommunens skogar med effektiva skogsvårdsåtgärder. 
 
och 
 
På grund av den rådande världssituationen har energikostnaderna 
avsevärt ökat. Kyrkslätts kommuns energikostnader beräknas öka med 
cirka 650 000 € år 2022. Man ska sträva efter att snabbt förbättra 
energieffektiviteten för att hejda ökningen av kostnaderna.
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Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och välfärdsplan 2022–2025 
 
Kommunstyrelsen 25.04.2022 § 128  
  
 
 
Beredare Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
 
En omfattande välfärdsberättelse utarbetas inom kommunen en gång per 
fullmäktigeperiod. I välfärdsberättelsen beskrivs välfärdens och hälsans 
tillstånd och hur dessa främjas i Kyrkslätts kommun.  
 
I välfärdsberättelsen sammanfattas synpunkter av sakkunniga och 
gemensamma mål inom olika sektorer. 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och -plan 2022–2025 
som finns som bilaga. 

 
 
Behandling Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen presenterade ärendet. Hon 

avlägsnade sig från sammanträdet efter denna paragraf kl. 19.30. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt beslutsförslaget. 
 
  
 
Kommunfullmäktige 16.05.2022 § 42  
  

 
 

    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner 

Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och -plan för åren 2022–2025 
som finns som bilaga. 

 
 
Behandling Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
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Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Hannu 
Valtanen under diskussionens gång hade lämnat följande 
remitteringsförslag: 
 
”Välfärdsrapportens rapportdel är saklig, men välfärdsplanen bör 
korrigeras. Målen ska klargöras och mätarna ska mäta själva ärendet. 
Målen och mätarna är nu till och med ord för ord desamma. Jag föreslår att 
välfärdsrapporten remitteras för beredning så att den kan godkännas vid 
fullmäktiges sammanträde i juni.” 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Sini Felipe, Anna Sahiluoma, Kari 
Virtanen, Marko Kari, Tuovi Ronkainen, Ulf Kjerin, Kim Liljequist, Urho 
Blom, Marjut Frantsi-Lankia, Jani Ekman, Kim Åström, Carl-Johan Kajanti, 
Josephine Frimodig, Liisa Kosonen, Tero Suominen, Johanna Fleming, 
Matti Kaurila, Martin Honkanen, Antti Kilappa, Minna Hakapää, Ulla 
Seppälä, Antti Salonen, Timo Haapaniemi, Ville Salminen, Piia Aallonharja, 
Johanna Järvinen och Martin Valtonen. 
 
Remitteringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för 
om det. 
 
Konstaterades att ledamot Timo Haapaniemi avlägsnade sig från 
sammanträdet efter denna paragraf kl. 19.00 och ersättare Leena Virkki 
anlände till sammanträdet i stället för honom. 
 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt att remittera ärendet för ny 

beredning. 
 
  
 
Kommunstyrelsen 13.06.2022 § 215  
  
 
 
Beredare Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Välfärdsplanen i den omfattande välfärdsberättelsen har preciserats, och i 
slutet av den har tillagts en beskrivning av social- och hälsovårdsreformens 
inverkningar på kommunen och gränssnitten mellan kommunen och 
välfärdsområdet. 
 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner Kyrkslätts omfattande 
välfärdsberättelse och välfärdsplan 2022–2025 som ingår som bilaga 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Behandling Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen redogjorde för ärendet vid 

sammanträdet.  
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
ledamot Kim Åström hade gett följande stiliseringsbegäran: 
 
De punkter som ändrats i förhållande till den senaste 
fullmäktigebehandlingen framhävs med annan font eller färg inför 
behandlingen i fullmäktige.  
 
Timo Haapaniemi och Markus Myllyniemi understödde begäran. 
 
Då ordföranden hört sig för godkände kommunstyrelsen enhälligt begäran 
om stilisering. 
 
 
Kommunutvecklingschef Susanna Hyvärinen och kommunfullmäktiges 1 
vice ordförande Reetta Hyvärinen avlägsnade sig från sammanträdet efter 
denna paragraf kl. 18.28. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

godkänner Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och -plan 2022–2025 
som finns som bilaga. 
 
Kommunstyrelsen beslutade också att de punkter som ändrats i 
förhållande till den senaste fullmäktigebehandlingen framhävs med annan 
font eller färg inför behandlingen i fullmäktige. 

 
  
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 55    
501/00.01.03/2022    
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Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner 

Kyrkslätts omfattande välfärdsberättelse och -plan 2022–2025 som finns 
som bilaga. 

 
Behandling Vik. vård- och omsorgsdirektör Sirkku Pekkarinen-Keto redogjorde för 

ärendet vid sammanträdet. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
Liitteet / bilagor 
 [1] LAAJA HYVINVOINTIKERTOMUS 2022 - 2025_kv_20220620_sv 
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Beviljande av avsked från uppdraget som fullmäktigeledamot och kallande av ersättare (AK) 
 
Kommunstyrelsen 13.06.2022 § 219  
  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström,  

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Fullmäktigeledamot Antti Karkola har med ett brev daterat 3.6.2022 begärt 
avsked från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige av personliga 
skäl. 
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. Ledamöter och ersättare i fullmäktige 
beviljas avsked av fullmäktige. 
 
Inkallande av ersättare för en fullmäktigeledamot 
Enligt 4 kap. 17 § i kommunallagen kallar fullmäktigeordföranden den i 
ordningen första ersättaren från partiet i fråga för den återstående 
mandattiden. Samlingspartiets första ersättare är Hannu Valtanen. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 
beviljar Antti Karkola avsked från uppdraget som fullmäktigeledamot från 
och med 21.6.2022 
 
1.2 
beslutar konstatera att fullmäktiges ordförande kallar den i ordningen första 
ersättaren från partiet i stället för Antti Karkola för den återstående 
mandatperioden 
 
1.3 
beslutar anteckna för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet 
av att utse en ny ersättare i fullmäktige 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
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Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
  
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 56    
689/00.00.01/2021    
 
 
 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Antti Karkola avsked från uppdraget som fullmäktigeledamot från 
och med 21.6.2022 
 
2 
beslutar konstatera att fullmäktiges ordförande kallar den i ordningen första 
ersättaren från partiet i stället för Antti Karkola för den återstående 
mandatperioden 
 
3 
beslutar anteckna för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet 
av att utse en ny ersättare i fullmäktige. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom sakägarna, centralvalnämnden
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Beviljande av avsked från uppdraget som ledamot i finska nämnden för fostran och utbildning 
och val av ny ledamot (AK) 
 
Kommunstyrelsen 13.06.2022 § 220  
  
 
 
Beredare Ledningens assistent Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Antti Karkola har med ett meddelande daterat 3.6.2022 begärt avsked från 
uppdraget som ledamot i finska nämnden för fostran och utbildning av 
personliga skäl. 
 
Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked.  
 
Finska nämnden för fostran och utbildnings sammansättning för perioden 
2021–2025 är följande: 
 
Tuovi Ronkainen SDP  / Ulvija Jabbarova, SDP 
Pekka Sinisalo, Pro Kyrkslätt /  Saara Ketola, Pro Kyrkslätt 
Johanna Fleming, SDP  /  Tero Strand, SDP 
Nina Bogatenko, Gröna  Anna-Mari Toikka, Gröna 
Irja Kekkonen, Gröna  /  Lauri Lavanti, Gröna 
Antti Karkola, Saml. /  Carita Vilén, Saml.   
Vesa Tarkkanen, Saml.  /  Tuomas Wass, Saml.   
Heljä Järä-Isotalo, KD  /  Pirjo Salmi, KD 
Aleksander Polkko, MTF  /  Arttu Lankinen, Sannf. 
Heikki Nurmela, MTF /  Martin Honkanen, MTF 
Sari Haapasaari, Cent.  /  Ilona Tiainen, Cent. 
 
Tuovi Ronkainen har valts till ordförande och Pekka Sinisalo till vice 
ordförande. 

 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 
 
1.1 
bevilja Antti Karkola avsked från uppdraget som ledamot i finska nämnden 
för fostran och utbildning 
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1.2 
välja en ny ledamot i stället för Antti Karkola fram till slutet av 
mandatperioden 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
  
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 57    
711/00.00.01/2021    
 
 
 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 

 
1 
bevilja Antti Karkola avsked från uppdraget som ledamot i finska nämnden 
för fostran och utbildning 
 
2 
välja en ny ledamot i stället för Antti Karkola fram till slutet av 
mandatperioden. 

 
Behandling Ledamot Urho Blom: 

Samlingspartiets fullmäktigegrupps förslag till ny ledamot i nämnden är 
Juha Oksanen. 
 
Ledamot Antti Karkola lämnade sammanträdet efter denna paragraf och 
ersättaren anlände till sammanträdet i stället för honom kl. 19.35. 
 
Tf. förvaltningsdirektör, kommunjurist Hannu Sorvari anlände till 
sammanträdet kl. 19.35. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt 

 
1 
bevilja Antti Karkola avsked från uppdraget som ledamot i finska nämnden 
för fostran och utbildning 
 
2 
välja Juha Oksanen till ny ledamot i finska nämnden för fostran och 
utbildning i stället för Antti Karkola till slutet av mandatperioden. 
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För kännedom sakägarna
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Svar på kommuninvånarinitiativ: Inrättande av en befattning som invandrarkoordinator 
 
Kommunfullmäktige 16.05.2022 § 48  
  
 
 

 
Följande kommuninvånarinitiativ, som presenterades av 
verksamhetsdirektör för Life in Kirkkonummi Jenny Paajes, ordförande för 
Finlands Röda Kors Kyrkslätts svenska avdelning Beatrice Bäck och 
diakoniarbetare och flyktingkurator vid Kyrkslätts kyrkliga samfällighet 
Susanna Landor, lämnades i samband med kommunfullmäktiges 
sammanträde 16.5.2022: 
 
”Kyrkslätt är i brådskande behov av en egen invandrarkoordinator 
 
Situationen i vår kommun har ändrat på ett avgörande sätt under det här 
året. 
 
Kriget i Ukraina är den största enskilda orsaken till att en avsevärd mängd 
människor som behöver kommunal service och mångformigt stöd har sökt 
sig till Kyrkslätt under de senaste månaderna. Enligt uppskattning finns det 
nu till och med 300 ukrainare inkvarterade i hem på olika håll i kommunen 
och cirka 50 ukrainska barn går i skola här. 
 
I Kyrkslätts kommun finns det mer än 3 000 invånare med utländsk 
bakgrund och här talas mer än hundra olika språk. Andelen 
kommuninvånare som talar andra språk är mer än 10 % (2021). Kyrkslätts 
kommun har i flera år tagit emot kvotflyktingar och i år har det kommit totalt 
15 personer. 
 
Life in Kirkkonummi har för sin del strävat efter att sköta delar inom 
tjänsterna som anknyter till invandring. Med anledning av finansieringens 
natur finns det tyvärr inte garantier för fortsättning eller 
utvecklingsmöjligheter på lång sikt i denna verksamhetsmodell. 
 
Enligt nuvarande praxis kan Life in Kirkkonummi - med förutsättning att 
anslag beviljas - anställa en arbetstagare tidigast i maj då pengarna 
betalas in på kontot, och då endast för ett halvt år eftersom anslaget måste 
användas inom samma år. I praktiken skapar detta en splittrad och osäker 
modell där man går miste om tid och styrningshastighet. 
 
Kommunen behöver en stadigvarande koordinator så att arbetets 
kontinuitet kan garanteras, resurser bättre kan hanteras och tjänster kan 
utvecklas. Det är till förmån för kommunen att få en engagerad person som 
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är insatt i invandring och som kan ansvara för att skapa en helhetsbild, 
utveckla kommunikationen och främja ekonomiska stöd och kommunala 
serviceformer. 
 
1) Varför just nu? 

 
- Kriget i Ukraina har fört ett betydande antal flyktingar till Kyrkslätt. 
- Ingen instans verkar ha en helhetsbild av flyktingarnas antal, behov, 
livssituationer och framtidsutsikter. 
- Nästan alla andra kommuner i Nyland har redan en invandrarkoordinator 
– också de kommuner där invånarantalet och invandrarnas andel av 
befolkningen är mindre än i Kyrkslätt. 
- År 2023 överförs kommunens nuvarande socialhandledare och 
integrationsexperter till den administrativa sektorn inom välfärdsområdet. 
Det vore önskvärt att koordinatorns tjänst skulle hållas på kommunal nivå. 
 
2) Vad skulle höra till koordinatorns uppgifter? 
 
- Att utreda invandrarnas levnadsförhållanden, behov och framtidsutsikter. 
- Kartlägga tjänster riktade till invandrare och forma en lägesbedömning av 
tjänsterna som behövs. 
- Söka riksomfattande finansiering och säkerställa stöd som hör till 
kommunen. 
- Fungera som kontaktperson för kommunen och tredje sektorn/andra 
organisationer i frågor som gäller invandring. 
- Försäkra att olika organisationer och hjälpande instanser inte gör 
överlappande arbete. 
- Fungera som sammankallare av alla instanser som verkställer 
integration. 
- Producera aktuell information om invandring och uppdatera kommunens 
webbsidor. 
 
3) Hur ska man gå framåt? 
 
- Kyrkslätt har för nuvarande ingen invandrarkoordinator trots att ärendet 
togs upp redan förra året i den godkända integrationsstrategin 2021–24. 
Fullmäktige skulle nu ha i uppgift att besluta om varifrån man beviljar 
medlen för anställning av en koordinator. 
- Vi hoppas att det med snabb tidtabell ska finnas politisk vilja och 
samförstånd för detta. I andra kommuner i Nyland har 
fullmäktigeledamöterna betonat vikten av en koordinator och hittat medlen 
som behövs i budgeten för detta år så att det har varit möjligt att anställa 
en koordinator för att möta den akuta situationen. 
- Vi hoppas att ni, Kyrkslätts ärade beslutsfattare, tar modell av andra 
kommuner - såsom till exempel vår grannkommun Raseborg, där det 
redan finns två invandrarkoordinatorer. Vi hoppas, ärade fullmäktige, att ni 
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visar att man också i Kyrkslätt kan agera snabbt och fatta viktiga beslut 
över partigränserna, då det behövs. 
 
Nedan följer ett utdrag ur den av kommunfullmäktige godkända 
integrationsstrategin 2021–24: 
 
”Varför det behövs en koordinator: 
Eftersom verksamheten är uppdelad i flera sektorer och eftersom den 
också gäller andra än integrationstjänsternas lagstadgade klienter, kan 
integrationstjänsterna inte bära hela ansvaret för koordination av 
integrationsverksamheten.  
 
För att utveckla integrationsverksamheten, undvika tilläggskostnader som 
uppstår på grund av ineffektiv verksamhet och säkerställa utnyttjandet av 
eventuella ekonomiska tilläggsresurser ska Kyrkslätts kommun inrätta en 
befattning som invandrarkoordinator. 
 
Vilka uppgifter skulle höra till invandrarkoordinatorn: 
Invandrarkoordinatorn skulle bära det övergripande ansvaret för 
kommunens integrationsverksamhet, varvid man undviker överlappande 
arbete, samt förbättra informationsflödet som gäller 
integrationsverksamheten mellan olika sektorer och verksamhetsenheter. 
Hen skulle fungera som kontaktperson mellan kommunen och andra 
myndigheter samt hålla kontakt med volontärorganisationer och ta hand 
om arbetsfördelningen och informationsflödet mellan kommunen och den 
tredje sektorn. 
Invandrarkoordinatorn tar hand om den omfattande processen för ansökan 
av ersättningar som innehåller flera skeden och gäller hela kommunen och 
ansvarar för att kommunen får alla de stöd och ersättningar som enligt 
lagen om främjande av integration beviljas kommuner och som omfattar 
kalkylmässiga ersättningar, ersättningar för tolkning och ersättningar för 
specialkostnader. 
 
Kommunen har ingen instans som skulle ansvara för utbildning som gäller 
invandring för olika sektorer. 
I flera kommuner ansvarar invandrarkoordinatorn för bedömningen av 
utbildningsbehovet och planeringen av den.” 
 

   
 
   
 
Beslut Kommunfullmäktige sänder kommuninvånarinitiativet till kommunstyrelsen 

för beredning. 
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Kommunstyrelsen 06.06.2022 § 203  
  
 
 
Beredare vik. vård- och omsorgsdirektör Sirkku Pekkarinen-Keto, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Med stöd av 23 § i kommunallagen har kommuninvånarna samt 
sammanslutningar och stiftelser som har verksamhet i kommunen rätt att 
komma med initiativ i frågor som gäller kommunens verksamhet. 
Initiativtagarna ska informeras om de åtgärder som vidtagits med 
anledning av ett initiativ. Med kommunens verksamhet avses all 
verksamhet där kommunen medverkar. Man kan ta initiativ till exempel till 
tjänster som kommunen har ansvar att ordna oavsett på vilket sätt och av 
vem tjänsterna produceras. Enligt 23 § i kommunallagen har dessutom de 
som utnyttjar kommunens tjänster rätt att komma med initiativ i frågor som 
gäller tjänsterna i fråga. 
 
Bestämmelser som gäller behandling av kommuninvånarnas initiativrätt 
och behandling av kommuninvånarinitiativ har sammanställts i 173–175 § i 
förvaltningsstadgan för Kyrkslätts kommun. I 173 § i förvaltningsstadgan 
bestäms i enlighet med 23 § i kommunallagen att kommuninvånarna samt 
sammanslutningar och stiftelser som har verksamhet i kommunen har rätt 
att komma med initiativ i frågor som gäller kommunens verksamhet och att 
de som utnyttjar tjänsterna har rätt att komma med initiativ i frågor som 
gäller tjänsterna. Ett initiativ ska väckas skriftligt eller med ett elektroniskt 
dokument och av initiativet ska framgå vad saken gäller och 
initiativtagarens kontaktinformation (namn, hemkommun och annan 
kontaktinformation). 
 
Enligt 174 § i förvaltningsstadgan behandlas ett initiativ av den kommunala 
myndighet (det vill säga en tjänsteinnehavare eller ett organ) som har 
behörighet att fatta beslut i den fråga som initiativet gäller. I 175 § i 
förvaltningsstadgan förutsätts att initiativtagaren inom en månad från det 
att initiativet anlände ska underrättas om hos vilken myndighet initiativet 
behandlas, den beräknade behandlingstiden och vem som ger närmare 
upplysningar om behandlingen. När initiativet är slutbehandlat, ska 
initiativtagaren underrättas om huruvida initiativet har lett till åtgärder. 
 
I 175 § i förvaltningsstadgan bestäms att den kommunala myndigheten 
alltid ska ge ett svar på initiativet. Myndigheten har ingen skyldighet att 
innehållsmässigt utreda och avgöra ärendet som avses i initiativet. 
Initiativet leder således inte alltid till åtgärder. Om initiativet har flera 
undertecknare underrättas den kontaktperson som uppges i initiativet. Om 
ingen kontaktperson har uppgetts underrättas den första undertecknaren.
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Förslag till svar på kommuninvånarinitiativet till befattning som 
invandrarkoordinator 
   
Behovet av en invandrarkoordinator i kommunen är uppenbart, så som de 
som undertecknat initiativet väl har beskrivit i sitt kommuninvånarinitiativ. 
Behovet har framhävts i år, när det har kommit och det kommer hundratals 
ukrainska flyktingar till kommunen. Behovet fanns redan år 2021, då man i 
samband med uppdateringen av programmet för integrationsfrämjande 
föreslog anställning av en invandrarkoordinator.  
I nästan alla medelstora och stora kommuner i Finland arbetar en 
invandrarkoordinator. De har anställts i kommunerna med hjälp av statliga 
bidrag till integration av flyktigar. 
 
En invandrarkoordinator arbetade i Kyrkslätt ända till år 2008, då det blev 
aktuellt att ändra tjänsten till tjänst som socialarbetare inom 
invandrararbete (då fick man inga nya befattningar). Sedan dess har 
ärendet regelbundet tagits upp som förslag av tjänsteinnehavare i 
samband med budgetbehandlingen, men det har inte fått något större 
understöd av beslutsfattarna.  
 
Invandrarkoordinatorns uppgifter omfattar:   

- koordinering av sammanställning av statliga särskilda kostnader: 
enligt separata ansökningar betalar staten särskilda kostnader för 
flyktingar: användarrättigheter till systemet för hantering av 
utlänningsärenden (UMA-systemet), där man kontrollerar om man 
har rätt att söka särskilda kostnader. Den kan hända att statliga 
bidrag inte för närvarande blir sökta när flyktingstatus är oklar. 
- koordinering av verksamheter med anknytning till integration av 
invandrare inom de olika serviceområdena: överlappande arbete 
minskar och ärendena sköts smidigare än nu. I fortsättningen 
övergår integrationsuppgifterna till välfärdsområdet i fråga om 
social- och hälsovårdstjänsterna, det övriga integrationsarbetet 
stannar hos kommunen. 
- informering och ordnande av utbildning med anknytning till 
invandrararbetet för personalen. Informering av olika 
invandrargrupper (jfr. informationsmötet för ukrainare 12.5.2022). 
- kontakt med organisationer som utför invandrararbete i 
kommunen och intensifiering av kommunens 
organisationssamarbete, också polisen har frågat efter 
kontaktperson för invandrarärenden i kommunen 
 - förtydligande av invandrares utbildningsstigar och främjande av 
sysselsättning av invandrare i samarbete med dem som ansvarar 
för undervisningen och kommunutvecklingschefen (och 
sysselsättningskoordingatorn) 
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 - koordinering av ett eventuellt råd för invandrararbete (med 
representanter för kommunen, organisationer och församlingen). 
 - åtgärder som främjar sysselsättning av olika flyktinggrupper, nu 
särskilt den ukrainska befolkningen i kommunen, kontakt med 
företag som eventuellt kommer att sysselsätta dem.   
 - informering om tolk- och översättningstjänster samt tillsyn över 
att tolkkostnaderna omfattas av ansökan om statsbidrag.  
 

En naturlig arbetsplats för befattningen som invandrarkoordinator vore 
kommunens gemensamma tjänster, för integrationsarbetet stannar hos 
kommunerna år 2023, då social- och hälsovårdstjänsterna övergår till 
välfärdsområdet.  Integration av invandrare anknyter främst till utbildning 
och sysselsättning snarare än socialskydd. 
 
Enskilda personer och familjer integreras så småningom i samhället och 
får utkomst, bostad, behövliga social- och hälsovårdstjänster, handledning 
och utbildning för integrering i samhället, tillräcklig språkkunskap och 
slutligen en arbetsplats. För barn är anpassning till skolan och inledande 
av hobbyer av största vikt för att barnet ska få vänner och känna 
tillhörighet i gruppen. 
 
Ur myndigheternas synpunkt är det stöd som organisationer erbjuder för 
integreringen mycket viktigt. I Kyrkslätt har församlingen, Luckan rf,  
Finlands Röda Kors Kyrkslätt-Sjundeå lokalavdelning, Marthorna och 
Mannerheims Barnskyddsförbund erbjudit förträfflig hjälp i integreringen av 
invandrare. Också idrottsföreningarna har spelat en viktig roll som aktörer 
som underlättar integreringen och också bidrar till att upprätthålla den 
mentala hälsan. Till dessa organisationers olika verksamheter har 
kommunen traditionellt beviljat bidrag.  
 
Organisationernas verksamheter har medfört delaktighet och funktioner 
som ökar välbefinnandet för de som flyttat till kommunen. Ett sådant 
smidigt samarbete mellan organisationerna och kommunens aktörer 
främjar genomförandet av integrationsprogrammet och ökar för sin del de 
inflyttades delaktighet och välmående. Vid sidan av de officiella 
integreringsåtgärderna som produceras av de egentliga 
myndighetsaktörerna stöder de här funktionerna integreringen av de som 
flyttat till kommunen.  
 
En stor del av integrationstjänsternas kunder är unga vuxna. En del av 
dem har haft svårigheter med integreringen. Svårigheterna kan lindras 
genom att öka förbindelserna med ursprungsbefolkningen med hjälp av 
hobbyverksamhet. Genom gemensamma hobbyer stärks också 
språkkunskapen, naturliga kontakter med finländare skapas och 
integreringen blir lättare. Hobbyverksamhet anses ha en positiv inverkan 
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på invandrares mentala hälsa. Motionshobbyer främjar naturligtvis också 
den fysiska hälsan. 
 
Lämpligt behörighetskrav för en invandringskoordinator vore till exempel 
YH-examen som socionom. Den uppgiftsrelaterade lönen är 2771 
€/månad. Om man vill inrätta en befattning som invandrarkoordinator i 
Kyrkslätts kommun för år 2023 förutsätter det en reservering av ett 
budgetanslag för detta ändamål. Beslutanderätten om kommunens budget 
hör enligt 14 § i kommunallagen till kommunfullmäktige. 
 

Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunfullmäktige ger 

svaret enligt redogörelsedelen som svar på kommuninvånarinitiativet till 
befattning som invandrarkoordinator. 

 
 

Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 
Markus Myllyniemi under diskussionens gång hade gett följande 
anvisningsförslag: 

 
Kommunstyrelsen ger de gemensamma tjänsterna i anvisning att vidta 
åtgärder för att inrätta en befattning som invandrarkoordinator och 
reservera anslag för befattningen i budgeten för år 2023. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av Saara Huhmarniemi och Kati 
Kaihlaranta. 

 
Förslaget till anvisning godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att man måste rösta om det. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder Markus Myllyniemis 
anvisningsförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 13 röster: ”Ja” fick 7 röster och ”nej” fick 6 röster. 
Utgångsförslaget fick fler röster. 
 
Ja-röster: Kim Åström, Marko Kari, Ari Harinen, Anneli Granström, Anna 
Sahiluoma, Piia Aallonharja och Antti Kilappa. 
 
Nej-röster: Anna Aintila, Carl-Johan Kajanti, Saara Huhmarniemi, Markus 
Myllyniemi, Kati Kaihlaranta och Josephine Frimodig. 
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Beslut Kommunstyrelsen beslutade enligt förslaget. 
 
  
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 58    
611/01.01.00/2022    
 
 
 
    
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att kommunfullmäktige ger 

svaret enligt redogörelsedelen som svar på kommuninvånarinitiativet till 
befattning som invandrarkoordinator. 

 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 

under diskussionen hade getts förslag till anvisning enligt följande: 
 
Ledamot Markus Myllyniemis anvisningsförslag: 
 
Kommunfullmäktige ger de gemensamma tjänsterna i anvisning att bereda 
en utredning om de totala kostnaderna för och de ekonomiska 
konsekvenserna av en invandrarkoordinator som en del av årets 
budgetförhandlingar. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen, Maarit Orko, Krista 
Petäjäjärvi, Saara Huhmarniemi, Johanna Fleming, Katja Ylisiurua, Elina 
Kärkimaa och Ronja Karkinen. 
 
 
Ledamot Tony Björks anvisningsförslag: 
 
Kommunfullmäktige ger de gemensamma tjänsterna i anvisning att vidta 
utredningsåtgärder för att inrätta en eventuell befattning som 
invandrarkoordinator. Utredningsarbetet tas upp som en del av 
budgetförhandlingarna. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av Johanna Fleming, Josephine 
Frimodig, Kim Liljequist, Patrik Lundell, Ulf Kjerin, Elina Kärkimaa, Martin 
Valtonen, Kim Männikkö och Antti Salonen. 
 
Ordförande konstaterade att det hade getts två anvisningsförslag med 
samma innehåll. Ordförandens förslag att anvisningsförslagen kombineras 
godkändes.  
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De kombinerade anvisningsförslagen godkändes inte enhälligt så 
ordföranden föreslog att fullmäktige röstar om ärendet så att de som 
understöder utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder 
utgångsförslaget med kombinerad anvisning röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
I omröstningen lämnades totalt 51 röster. ”Ja” fick 23 röster och ”nej” fick 
28 röster. Utgångsförslaget med den kombinerade anvisningen fick fler 
röster. 
 
Ja-röster: Honkanen Martin, Määttä Jussi, Sahiluoma Anna, Valtanen 
Hannu, Ylikoski Jukka, Järvinen Johanna, Kosonen Liisa, Salminen Ville, 
Virtanen Kari, Ekman Jani, Haapaniemi Timo, Granström Anneli, Piili 
Noora, Suominen Tero, Kari Marko, Kaurila Matti, Blom Urho, Purra Riikka, 
Harinen Ari, Leijala Aku, Åström Kim, Seppälä Ulla och Lankinen Arttu 
 
Nej-röster: Jäppinen Sanni, Liljequist Kim, Lundell Patrik, Felipe Sini, 
Gustafsson Stefan, Ylisiurua Katja, Kärkimaa Elina, Kämpe-Hellenius Jerri, 
Valtonen Martin,Sinisalo Pekka M., Kjerin Ulf, Männikkö Kim, Karkinen 
Ronja, Kajanti Carl-Johan, Frimodig Josephine, Fleming Johanna, Aintila 
Anna, Hakapää Minna, Salonen Antti, Huhmarniemi Saara, Frantsi-Lankia 
Marjut, Hyvärinen Reetta, Björk Tony, Orko Maarit, Myllyniemi Markus, 
Ronkainen Tuovi, Petäjäjärvi Krista och Hedberg Hans. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med förslaget med följande 

anvisning:  
 
Kommunfullmäktige ger de gemensamma tjänsterna i anvisning att bereda 
en utredning om de totala kostnaderna för och de ekonomiska 
konsekvenserna av en invandrarkoordinator som en del av årets 
budgetförhandlingar. 

 
För kännedom De som lämnat kommuninvånarinitiativet
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Svar på fullmäktigemotion 15/2019: Motion för utvidgning av utbudet av kommunens 
företagstomter och verksamhetslokaler 
 
Kommunfullmäktige 11.11.2019 § 117  
  
 
 
  

 
Vesa-Pekka Sainio lämnade som första undertecknare vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 11.11.2019 följande motion: 
 
”Ett centralt strategiskt mål i Kyrkslätts budget för 2019 är att sträva efter 
att bl.a. öka antalet arbetande skattebetalare i kommunen och en ökning 
av företagens skatteinkomster. I livskraftsprogrammet strävar man för sin 
del efter att skapa förutsättningar för framgångsrik företagsamhet. Dessa 
är betydande långsiktiga mål som uppnås endast genom konkreta och 
beslutsamma åtgärder. 
 
Huvudstadsregionens trafikplaner påverkar efterfrågan på kommersiella 
tjänster också i Kyrkslätt. I och med det s.k. entimmeståget ökar t.ex. 
befolkningsökningen som förväntas i Veikkola efterfrågan på 
företagstomter och verksamhetslokaler. De planerade vägavgifterna skulle 
kunna leda till en minskning i kundflödena i stora städer och därigenom till 
företags vilja att flytta till kranskommunerna. 
 
Den ekonomiska situationen som fortsätter att försvagas och konkurrensen 
om företag mellan regionens kommuner är också väsentliga motiveringar 
för tanken att kommunen fördomsfritt skulle börja främja näringslivets 
verksamhetsmöjligheter. Livlig kommersiell verksamhet kan inte startas av 
kommunen, men Kyrkslätt kan erbjuda de bästa möjliga förutsättningarna 
för företagen. 
 
Vi undertecknade föreslår att man ökar möjligheterna för 
företagsverksamhet genom att utvidga utbudet av kommunens 
företagstomter och verksamhetslokaler. Målet är att sänka tröskeln för 
företag att verka i Kyrkslätt, locka nya företag, öka skatteintäkterna, minska 
arbetslösheten och öka kommunens allmänna kvarhållnings- och 
dragningskraft. 
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Vi föreslår att man under denna fullmäktigeperiod utreder och i mån av 
möjlighet genomför bl.a. följande åtgärder: 
- att fastigheter och tomter i kommunens ägo som är avsedda för 

företagsverksamhet hyrs ut till ett nominellt pris (t.ex. 1 euro/månad) 
eller säljs till ett nominellt pris (t.ex. fr.o.m. 100 euro/kvadratmeter) 

- att en fastighet i kommunens ägo kan erbjudas för användning av flera 
små företag till ett attraktivt pris (jfr. framgångsrika Jorvas High-tech 
Center) 

- att outnyttjade markområden som ägs av kommunen (som t.ex. 
”fastnat” i planläggningen) omdefinieras/planläggs för företagens 
tomtbehov 

- att användningsändamålen för lokaler och fastigheter som ägs och 
används av kommunen omorganiseras och inriktas på företagens 
behov 

- att man drar nytta av och planlägger skogsområden i kommunens ägo 
för företagens tomtbehov 

Exemplen ovan skulle kräva en grundlig genomrensning av områdena och 
fastigheterna som kommunen äger. Uthyrning och försäljning skulle 
sannolikt vara kvantitativt och tidsmässigt begränsat. I fråga om de s.k. 
paradplatserna borde särskild prövning utövas. 
 
Kyrkslätt skulle ha alla möjligheter att profilera sig som en kommun som i 
första ledet gynnar företag och modigt främjar sysselsättningen. ”I Kyrkslätt 
kommer du igång med en euro!” En slogan av den här typen kunde 
medföra betydande positiv synlighet för kommunen.” 
 
Utöver Vesa-Pekka Sainio hade följande ledamöter undertecknat 
motionen: Riikka Purra, Katarina Helander, Kim Åström, Hanna Haikonen, 
Pekka Oksanen, Matti Kaurila, Erkki Majanen, Kati Kettunen, Anni-Mari 
Syväniemi, Jarmo Uimonen, Veikko Vanhamäki, Pekka Rehn, Raija 
Vahasalo, Antti Salonen, Petri Ronkainen, Patrik Lundell, Tony Björk, Carl-
Johan Kajanti, Jerri Kämpe-Hellenius, Rita Holopainen, Anna Aintila, Linda 
Basilier, Ulf Kjerin, Sanni Jäppinen, Noora Piili, Johanna Fleming, Tero 
Suominen, Jukka Tammi, Ari Harinen, Elina Utriainen, Antti Kilappa, Pekka 
M. Sinisalo, Outi Saloranta-Eriksson, Minna Hakapää, Anna-Mari Toikka 
och Anna Kylmänen 
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Beslut Kommunfullmäktige beslutade sända motionen till kommunstyrelsen för 

beredning.  
 
  
 
Samhällstekniska nämnden 28.01.2021 § 14  
  
 
 
Beredare Kommunarkitekt Tero Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Svar på fullmäktigemotionen 
 
1. Kommunens markinnehav 

 
Kyrkslätts kommun har som bekant rätt lite eget markinnehav, vilket gör 
det utmanande att utöka kommunens egen produktion av företagstomter. 
Under de senaste drygt tio åren har tre betydande nya företagsområden 
genomförts i kommunen på områden som ägs av kommunen. De är 
Strömsby, Kilråberget och Perälänjärviområdet norr om Åboleden i 
Veikkola.  
 
I Kyrkslätts tätortscentra äger kommunen väldigt lite mark där man kunde 
placera tomter för företagsverksamhet. Det centrala markinnehavet 
utvecklas i första hand för boende och i mindre utsträckning för 
affärsutrymme. Ändå kommer det nya företagstomter på kommunägd mark 
i kommuncentrum i kvarter 203 i Munkkulla (f.d. Sortti-stationen) och på 
Gesterbyområdet (nya tomter). I Munkkulla planeras två tomter för 
affärsbyggnader och denna detaljplaneändring är på slutrakan och 
föreläggs för godkännande i början av år 2021. De två tomterna i fråga 
säljs omedelbart då planen vunnit laga kraft.  
  
Tomterna i Strömsby har huvudsakligen sålts eller arrenderats. Tre tomter 
har kommunen arrenderat kortvarigt för krossning av stenmaterial. Två 
tomter har kommunen tillsvidare hållit för de planerade 
båtbranschfunktionerna i Briggstranden. Motsvarande har Helsingfors stad 
också hållit sina tomter i Strömsby för samma ändamål. 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
 
 
 
 
 
 

5  35 / 50 

 
Kommunfullmäktige § 117 11.11.2019 
Samhällstekniska 
nämnden 

§ 14 28.01.2021 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 3 20.01.2022 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 41 28.04.2022 

Kommunstyrelsen § 158 09.05.2022 
Kommunfullmäktige § 59 20.06.2022 

 
I Kilråberget har kommunen en tomt som inte överlåtits, och den har 
tillsvidare hållits för kommunens egna behov. 
 
I Perälänjärvi i Veikkola erbjuder kommunen två tomter för arrende. På 
grund av utvecklingen av markanvändningen i Perälänjärvi är det inte 
lönsamt att sälja tomterna utan endast arrendera dem. Se punkt 4 nedan. 
 
I delgeneralplanen för Jorvas och Ingvalsby har kommunen lyckats i strid 
med den dåvarande landskapsplanen få en betydande mängd 
affärsutrymme på samma område efter att med tillräckliga utredningar ha 
motiverat den nya markanvändningen som man hade som mål. Också i 
fortsättningen ska utvecklingen av området basera sig på handel. 
  
Området Ingvalsporten, som ligger i närheten av korsningsområdet mellan 
Västerleden och Ring III, framskred inte som planprojekt eftersom 
områdets utvecklande part lösgjorde sig från projektet. Området i fråga är i 
privat ägo. I enlighet med det nya planläggningsprogrammet läggs 
Ingvalsportens detaljplaneprojekt ned. I En blick in i framtiden – 
Utvecklingsbild för markanvändningen i Kyrkslätt 2040 och 2060 har 
markanvändningen i Ingvalsporten anvisats som arbetsplatsområde.  
 
I motionen har föreslagits att de av kommunen ägda skogsområdena 
utnyttjas och planläggs för företagens behov. Om skogsområdena har 
detaljplanerats som närrekreationsområden (VL) lämpar de sig inte för 
företagsverksamhet, utan områdena är i första hand avsedda för 
rekreation. Å andra sidan kan de detaljplaneras om de i generalplanerna 
anvisats som område för företagsverksamhet. Om markanvändningen på 
skogsområden dock inte möjliggör att de detaljplaneras för 
företagsverksamhet, är anhängiggörande av detaljplanering mycket 
utmanande. En utmaning för genomförandet av områdena kan också var 
de höga kostnaderna för kommunalteknik om området ligger avsides från 
befintliga nätverk. 
 
Man kan konstatera att kommunen för närvarande inte har tillräckligt 
omfattande och enhetligt markinnehav på sådana områden som är 
trafikmässigt lättåtkomliga och som har kommunalteknik som förmånligt 
kan anslutas till befintliga nätverk. Man satsar på markanskaffning också 
med tanke på målen för företagsverksamhet. 
 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunfullmäktige 
Protokoll 
 
 
 
 
 
 

5  36 / 50 

 
Kommunfullmäktige § 117 11.11.2019 
Samhällstekniska 
nämnden 

§ 14 28.01.2021 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 3 20.01.2022 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 41 28.04.2022 

Kommunstyrelsen § 158 09.05.2022 
Kommunfullmäktige § 59 20.06.2022 

Kommunen kan inte överlåta tomter till företag till ett nominellt pris. Enligt 
130 § i kommunallagen ska en opartisk utvärderare bedöma en gängse 
prisnivå eller så ska tomterna överlåtas genom anbudstävling. Traditionellt 
har företagstomterna överlåtits på det förstnämnda sättet genom 
förhandlingar. 
 
2. Försäljning eller arrendering av byggnader och lägenheter som ägs av 

kommunen för företagsverksamhetens behov samt ändring av 
byggnaders användningsändamål  
 

Kommunstyrelsen har 1.10.2018 (§ 297) beslutat avstå från det gamla 
byggnadsbeståndet (s.k. portföljsättning av fastigheter). Kommunstyrelsen 
har i sitt beslut i fråga om fastigheter till försäljning fordrat att man 
utvärderar om man kan utveckla fastigheten för att få ett bättre pris genom 
delning och / eller planändring och är byggnaderna på fastigheten i så 
dåligt skick att det lönar sig att riva dem före försäljning med beaktande av 
t.ex. risken för ersättningsanspråk efter försäljning. 
 
Som bäst främjar man försäljningen av dessa gamla fastigheter. 
Överlåtelsebarheten, överlåtelsesättet (arrende eller försäljning av 
markområdet), byggnadernas skick, byggnadernas 
användningsmöjligheter, eventuell ändring av byggnadernas 
användningsändamål och byggnadernas och omgivningens skyddsbehov 
gås igenom från fall till fall. 
 
3. Västerledens utvecklingskorridor 

 
I Kyrkslätt är för tillfället anhängigt ett exceptionellt stort planprojekt för 
företagsverksamhet som möjliggör genomförande av en stor datacentral 
på Kolabackens område i Sundsberg samt anknytande annan 
företagsverksamhet i omgivningen kring centralen. Områdets byggrätt i 
beredningsmaterialet i den framlagda planen steg till så mycket som 400 
000 v-m2, av vilket ca 12 000 v-m2 var byggrätt för företagsverksamhet på 
område som ägs av kommunen. Sarvviksportens detaljplanedel, för vilken 
anvisats en avsevärd mängd nytt bostadsbyggande (ca 25 000 v-m2). 
Tyvärr väntar besvären som anförts över området ännu på 
förvaltningsdomstolens beslut. På området i fråga finns bl.a. en 
kommunägd tomt för närbutik, som då den blir klar tjänar både personalen 
vid den planerade datacentralen och invånarna på Sarvvikområdet. 
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Utvecklingsbilden för Jorvas och Sundsberg 2060 som gäller Västerledens 
utvecklingskorridor föreläggs beslutsfattarna för behandling under år 2021. 
Den utarbetas så att den följer En blick in i framtiden – Utvecklingsbild för 
markanvändningen i Kyrkslätt 2040 och 2060. Längs Västerleden föreslås 
en betydande ny koncentration av företag och arbetsplatser vilken utöver 
datacentralen omfattar Viltskogens företagsområde (privat), Ingvalsportens 
område (privat), Jorvas High-tech Center (privat) och Jorvastriangeln (i 
kommunens ägo). Må det konstateras att det är möjligt att detaljplanera 
rikligt med nytt verksamhetsutrymme kring High-tech Center. På 
motsvarande sätt är det möjligt att placera en avsevärd mängd 
affärsutrymme i Jorvastriangeln. Det är motiverat att bereda alla dessa 
ovan nämnda områden så att de är attraktiva för företagsverksamhet bl.a. 
tack vare att de regionalt sett är lättillgängliga. På utvecklingskorridorens 
område finns god servicenivå inom kollektivtrafiken och för tillfället 
förbättras Jorvas hållplats för närtågstrafiken till ändamålsenlig 
kvalitetsnivå. Det innebär att områdena planeras för sådana aktörer som 
vill placera sin företagsverksamhet i Kyrkslätt på lång sikt. 
 
4. ESA-banan och Veikkola 

 
I motionen har lyfts fram möjligheterna som i och med ESA-banan uppstår 
i Veikkola. Det torde emellertid ännu ta rätt länge innan banan byggs. Det 
finns ett betydande antal företagstomter i kommunens ägo i detaljplanen 
för Perälänjärvi i närheten av den planerade stationen i Veikkola. 
Byggrätten på de färdiga tomterna i fråga är ca 11 000 v-m². Deras dåliga 
tillgänglighet är dock en utmaning även om de ligger omedelbart norr om 
Åboleden, eftersom det inte för tillfället finns körförbindelse norrut från 
Veikkolaportens planskilda anslutning. Projektet för ändring av vägplanen 
för den planskilda anslutningen, som utarbetas under ledning av närings-, 
trafik- och miljöcentralen i Nyland, är anhängig, men avbruten eftersom 
trafikarrangemangen i riktningen mot den planerade närtågshållplatsen inte 
har avgjorts.  Därför har inte heller Veikkolaportens detaljplaneprojekt, i 
vilket planeras företagsutrymme om ca 33 500 v-m2, framskridit. Området i 
fråga ägs av kommunen.  
 
Avsikten är att utvidga delgeneralplanen för trafikkorridoren i norra 
Kyrkslätt på området mellan Åboleden och Åbovägen så att nytt 
företagsutrymme kan anvisas där. Området i fråga är i privat ägo. 
Anvisandet av området för företagsverksamhet är förenligt med En blick in 
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i framtiden – utvecklingsbild för markanvändningen i Kyrkslätt 2040 och 
2060. 
 
5. Sammandrag 

 
För att mark som ägs av kommunen ska kunna förädlas för 
företagsverksamhet, ska det ske genom detaljplaner. Betydande 
arbetsplatsområden i generalplanerna ägs huvudsakligen av privata 
instanser, och i planläggningsprogrammet har de anvisats bli 
detaljplanerade. Å andra sidan kan man konstatera att t.ex. utvidgningen 
av företagsverksamheten på Pickalavikens område fordrar fungerande 
trafikarrangemang, och därför ska t.ex. kommunen målmedvetet främja 
byggandet av Getbergsportens planskilda anslutning till Västerleden under 
den anhängiga MBT-planeringsperioden. Då denna planskilda anslutning 
genomförs, kan man ta i bruk Pickalavikens hamn med anknytande 
bifunktioner, den nya företagsverksamheten som möjliggörs av den 
anhängiga detaljplaneändringen av Pickalaviken och det framtida 
arbetsplatsområdet enligt generalplanen på området norr om Västerleden 
vilket ägs av kommunen. Utöver detta kunde man leda Kantviks 
industriområdes tunga trafik via Getbergsportens planskilda anslutning till 
Västerleden. Då skulle den tunga trafikens genomfart som stör invånarna i 
Kantviks tätort upphöra. 
Det nya arbetsplatsområdet som planeras på området mellan Åboleden 
och Åbovägen i Veikkola kan tas i bruk oberoende av genomförandet av 
ESA-banan. Dess kommunaltekniska kostnader är skäliga, men det 
innebär också att den tunga trafiken på Åbovägen ökar och att det behövs 
fungerande planskilda anslutningar på Åboleden. Området i fråga är i 
privat ägo. 

 
 

Föredragande Direktören för samhällstekniska väsendet   
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 

kommunfullmäktige ovanstående svar på fullmäktigemotionen 15/2019: 
Motion för utvidgning av utbudet av kommunens företagstomter och 
verksamhetslokaler.      

 
 
Behandling Under behandlingen gav Matti Kaurila följande remitteringsförslag; Svaret 

remitteras för ny beredning så att man i svaret inte bara tar upp problem 
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utan också föreslår hur sakerna ska lösas så att kommunens utbud på 
företagstomter och verksamhetslokaler utökas. Till exempel har man för 
över 10 år sedan hymlat om det kommunägda företagsområdet som är 
förenligt med Veikkolaportens generalplan så att genomförandet av 
området ibland har berott på en vägplan som saknas och nu framförs att 
man har varit tvungen att avbryta vägplanen eftersom trafikarrangemangen 
i riktning mot hållplatsen för den planerade närtågstrafiken är olösta. 
Dessutom kan det nya arbetsplatsområdet som planeras på området 
mellan Åboleden och Åbovägen tas i bruk, men det betyder också 
förbättringsåtgärder på Veikkolas anslutning vid Åboleden och inga nya 
fungerande planskilda anslutningar på Åboleden så som man nu har 
föreslagit i svaret. 
Förslaget understöddes av Kati Kettunen, Anneli Granström, och Leena 
Virkki. 
Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt förslaget. 

 
Beslut Samhällstekniska nämnden remitterade ärendet för beredning och gav 

anvisningar enligt ovanstående. 
 
Samhällstekniska nämnden 20.01.2022 § 3  
  
 
 
Beredare Kommunarkitekt Tero Luomajärvi och kommungeodet Otso Kärkkäinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Samhällstekniska nämnden beslutade 28.1.2021 (§ 14) återremittera 
svaret på fullmäktigemotionen för ny beredning.  
 
Serviceområdet för samhällsteknik har gjort upp ett nytt svar på 
fullmäktigemotionen. Svaret finns som bilaga (se bilagan: svar på 
fullmäktigemotion 20.1.2022). I svaret beaktas kommunens möjligheter att 
påverka utvidgningen av kommunens utbud på företagstomter och 
verksamhetslokaler. I svaret belyser man också de privata markägarnas 
centrala position i möjliggörandet av kommunens företagsverksamhet. 
 
 
 

Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
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Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen och vidare 
kommunfullmäktige sitt svar i enlighet med bilagan på fullmäktigemotionen 
15/2019: Fullmäktigemotion för utvidgning av utbudet av kommunens 
företagstomter och verksamhetslokaler. 

 
 
Behandling  

Under diskussionen framställde Matti Kaurila ett remitteringsförslag, Kim 
Liljequist två förslag om anvisningar och Henry Scheinin ett förslag om 
anvisning. 
 
Matti Kaurilas remitteringsförslag: 
 
Remitteras för nu beredning under vilken svaret formas om så att det 
åskådliggör formuleringarna i publikationen Elinvoima ja elinkeinot 
Kirkkonummella (18.10.2021), som ingår som tilläggsmaterial, 
områdesmässigt med kartritningar, och motstridigheterna mellan 
fullmäktigemotionen och detta tilläggsmaterial avlägsnas. I svaret på 
fullmäktigemotionen ska nu öppnas de frågor som fördröjts i väntan på 
behandlingen av planläggningsprogrammet. I fortsättningen framläggs inte 
Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella (18.10.2021) som tilläggsmaterial 
eftersom publikationen inte behandlats i förtroendeorganen. 
Fullmäktigemotionen föreläggs nämnden senast i samband med 
behandlingen av planläggningsprogrammet. 
 
Kim Liljequist, Hannu Valtanen, Jenny Snellman, Josephine Frimodig, 
Teemu Kelkka och Aleksander Polkko understödde Kaurilas 
remitteringsförslag. 
 
Ordföranden konstaterade att remitteringsförslaget hade vunnit understöd 
men att man måste rösta om förslaget eftersom nämnden inte godkänt det 
enhälligt.  
 
Ordföranden föreslog följande omröstningsproposition: Ja = fortsatt 
behandling, Nej = Matti Kaurilas remitteringsförslag. Nämnden godkände 
omröstningspropositionen. 
 
Vid den elektroniska omröstningen gavs följande röster: 
3 JA-röster (Sanni Jäppinen, Antti Salonen och Henry Scheinin) 
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8 Nej-röster (Josephine Frimodig, Pekka Jäppinen, Teemu Kelkka, Kim 
Liljequist, Aleksander Polkko, Jenny Snellman, Hannu Valtanen och Matti 
Kaurila) 
0 Tomma 
0 Borta  
 
Kim Liljequists förslag till anvisning: 
 
 Kyrkslätts kommun håller just på att uppdatera sin strategi (Kst 

24.1.2022), och därför ska man säkerställa att svaret till 
fullmäktigemotionen med allt sitt innehåll är i linje med den nya 
strategin.  

 
 

Matti Kaurila, Henry Scheinin, Jenny Snellman, Josephine Frimodig och 
Teemu Kelkka understödde förslaget. 

 
Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt Liljequists förslag till 
anvisning. 

 
 Ökningen av Kyrkslätts kommuns företagsdragningskraft saknar också 

tydliga planer, delmål och tidtabeller. 
 Särskild uppmärksamhet borde fästas vid dem. 

 
Aleksander Polkko, Josephine Frimodig, Henry Scheinin, Matti Kaurila, 
Teemu Kelkka och Jenny Snellman understödde förslaget. 

 
Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt Liljequists förslag till 
anvisning. 

 
Henry Scheinins förslag till anvisning för den fortsatta behandlingen: 
 
Över hälften av finländarnas arbetsplatser är inom företag. Över 90 % av 
Finlands företag sysselsätter endast under 10 personer. Nästan 40 % av 
bruttonationalprodukten uppstår i små och medelstora företag. Kyrkslätt 
ska beakta detta i sina planer, med vilka man ökar attraktionskraften och 
arbetsplatssufficiensen. 
 
Teemu Kelkka understödde Scheinins förslag till anvisning. 
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Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt Scheinins förslag till 
anvisning. 

 
Ordföranden konstaterade att ärendet i enlighet med omröstningsresultatet 
remitteras för ny beredning med anvisningarna som getts vid 
sammanträdet. 

 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade remittera ärendet för ny beredning 

med följande anvisningar: 
- Svaret formas om så att det åskådliggör formuleringarna i publikationen 
Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella (18.10.2021), som ingår som 
tilläggsmaterial, områdesmässigt med kartritningar, och motstridigheterna 
mellan fullmäktigemotionen och detta tilläggsmaterial avlägsnas. I svaret 
på fullmäktigemotionen ska nu öppnas de frågor som fördröjts i väntan på 
behandlingen av planläggningsprogrammet. I fortsättningen framläggs inte 
Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella (18.10.2021) som tilläggsmaterial 
eftersom publikationen inte behandlats i förtroendeorganen. 
Fullmäktigemotionen föreläggs nämnden senast i samband med 
behandlingen av planläggningsprogrammet. 
- Kyrkslätts kommun håller just på att uppdatera sin strategi (Kst 
24.1.2022), och därför ska man säkerställa att svaret till 
fullmäktigemotionen med allt sitt innehåll är i linje med den nya strategin. 
- Ökningen av Kyrkslätts kommuns företagsdragningskraft saknar också 
tydliga planer, delmål och tidtabeller. Särskild uppmärksamhet borde 
fästas vid dem. 
- Över hälften av finländarnas arbetsplatser är inom företag. Över 90 % av 
Finlands företag sysselsätter endast under 10 personer. Nästan 40 % av 
bruttonationalprodukten uppstår i små och medelstora företag. Kyrkslätt 
ska beakta detta i sina planer, med vilka man ökar attraktionskraften och 
arbetsplatssufficiensen. 

 
  
 
Samhällstekniska nämnden 28.04.2022 § 41  
  
 
 
Beredare kommunarkitekt Tero Luomajärvi, kommungeodet Otso Kärkkäinen, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
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Fullmäktigemotion 15/2019 har preciserats i enlighet med 
remissdiskussionen som fördes vid samhällstekniska nämndens 
sammanträde 21.1.2022 (§ 3). Svaret har kompletterats med materialet till 
kommunfullmäktiges kvällstillställning som ordnades 18.10.2021, dock så 
att bildmaterialet har korrigerats något utgående från remissdiskussionen.  
 
Kyrkslätts kommunstrategi 2022–2023 godkändes i kommunfullmäktige 
31.1.2022 (§ 10). Svaret på fullmäktigemotionen stämmer överens med 
dokumentet i fråga. 
 
kompletterande material:   
- fullmäktigemotion 
Bilaga: 
- svar på fullmäktigemotionen 28.4.2022 
 
 

Föredragande Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 
Beslutsförslag Samhällstekniska nämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att styrelsen 

anser att svaret på fullmäktigemotion 15/2019 är tillräckligt. 
 
 
Behandling Under behandlingen gav Matti Kaurila följande två förslag: 

 
1. Invånarantalet 15 000 invånare i delgeneralplanen för Masaby ändras till 
invånarantalet enligt utvecklingsbilden för delgeneralplanen i Bobäck och 
Masaby som godkändes i fullmäktige. Ändringen görs före 
kommunstyrelsens sammanträde där ärendet i fråga ska behandlas. 
 
Aku Leijala, Aleksander Polkko, Teemu Kelkka, Hannu Valtanen och Jenny 
Snellman understödde Kaurilas ändringsförslag. 
 
Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt ändringsförslaget. 
 
2. Tillägg 1; 1. Veikkolas NUVARANDE centrum Tillägg; 2. Veikkola 
stationsområde - BUSSTERMINAL OCH ANGÖRINGSPARKERING - 
OMRÅDE FÖR CENTRUMINRIKTAD BUTIK OCH CENTRUMINRIKTADE 
TJÄNSTER - FÖRBINDELSE TILL NOUX OCH NATURCENTRET 
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nämnden 

§ 3 20.01.2022 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 41 28.04.2022 

Kommunstyrelsen § 158 09.05.2022 
Kommunfullmäktige § 59 20.06.2022 

Aku Leijala, Teemu Kelkka, Kim Liljequist, Hannu Valtanen och Jenny 
Snellman understödde Kaurilas tilläggsförslag. 
 
Samhällstekniska nämnden godkände enhälligt tilläggsförslaget.   

 
 
Beslut Samhällstekniska nämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att den 

anser att svaret på fullmäktigemotion 15/2019 (med ovan nämnda 
ändringar) är tillräckligt. 

 
För kännedom  
 
Kommunstyrelsen 09.05.2022 § 158  
  
 
 
Beredare Kommunarkitekt Tero Luomajärvi, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
 
Föredragande Kommundirektör Tarmo Aarnio   
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
ge redogörelsen som svar på fullmäktigemotionen 15/2019 och föreslår 
kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar svaret för kännedom och 
anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Behandling Denna paragraf på föredragningslistan behandlades efter § 151. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
 
Kommunfullmäktige 20.06.2022 § 59    
1638/10.00.02/2019    
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Kommunfullmäktige § 117 11.11.2019 
Samhällstekniska 
nämnden 

§ 14 28.01.2021 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 3 20.01.2022 

Samhällstekniska 
nämnden 

§ 41 28.04.2022 

Kommunstyrelsen § 158 09.05.2022 
Kommunfullmäktige § 59 20.06.2022 

 
    
Beslutsförslag Kommunstyrelsen ger den bifogade redogörelsen som svar på 

fullmäktigemotionen 15/2019 och föreslår kommunfullmäktige att 
fullmäktige antecknar svaret för kännedom och anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
Liitteet / bilagor 
 [2] Vastaus valtuustoaloitteeseen_kh_9.5.2022-sv_kopio3 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 52, § 53, § 54 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 55, § 56, § 57, § 58, § 59 

 

Kommunalbesvär 

 

  

Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunfullmäktiges beslut  

I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser 
eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part), och 
kommunmedlemmar. 

  

Besvärsmyndighet 

 

Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 

 

Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående  

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas.  
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om den bestämda tidens sista dag infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton eller midsommarafton eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder  

Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
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• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 

 

 

• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

 

 

• beslutet annars strider mot lag. 

Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 

 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besväret, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 

• det beslut i vilket ändring söks 

 

 

• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

 

 

• de grunder på vilka ändring yrkas. 

 

 

  

I besväret ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besväret, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 

I besväret ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 
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Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besväret. 

Till besväret ska fogas 

• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 

 

 

• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

 

 

• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte redan 
tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 

 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Sörnäsgatan 1 

00580 HELSINGFORS 

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

 

Telefax: 029 56 42000 

 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00 - 16.15. 

Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Avgift för behandling av besvär 
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Med stöd av lagen om domstolsavgifter (1455/2015) tas det hos ändringssökanden ut en 
behandlingsavgift på 270 euro i förvaltningsdomstolen. Rättegångsavgiften tas emellertid inte ut, 
om förvaltningsdomstolen ändrar det överklagade beslutet till förmån för ändringssökanden. 

Skadeståndsärenden 

 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen.


